



**UNIT KOMUNIKASI KORPORAT JABATAN
PERIKANAN MALAYSIA
BERITA PERIKANAN HARI INI**

**08 Januari 2025
08 Rejab 1446H**

SENARAI AKHBAR	TAJUK
Utusan Malaysia	<ul style="list-style-type: none"> • Spesies ikan terlarang mudah dibeli dalam talian • Empat nelayan dicekup tangkap 150 kilogram ikan secara haram
Berita Harian	•
Harian Metro	• • Nelayan tamak 'tarik tepi'
Kosmo !	• Padah tangkap 150kg ikan secara haram
Sinar Harian [Online]	•
The Star	•
New Straits Time	•
Nanyang Siang Pau	•
Malaysia Gazette	•
Pahang Media [Online]	•
Malaysiakini	•
Bernama	•
Borneo Post (KK)	•
Guan Ming Daily	•
Sabah Media	•

UTUSAN MALAYSIA	KOSMO!	/	THE STAR	NANYANG SIANG PAU	MUKA SURAT	TARIKH	
BERITA HARIAN	SINAR HARIAN		THE SUN	ORIENTAL DAILY			
HARIAN METRO	NEW STRAITS TIMES		THE MALAY MAIL	PELBAGAI			
KATEGORI LIPUTAN: POS			NEGATIF	/	NEUTRAL	14	8/1/25



NELAYAN dan tangkapan yang dirampas dalam operasi di perairan berdekatan Sungai Janggut, Klang semalam.

KSMO, MS 14

Padah tangkap 150kg ikan secara haram

KLANG – Kegiatan empat nelayan menangkap 150 kilogram (kg) ikan secara haram berakhir selepas mereka ditahan pasukan Maritim Malaysia (APMM) pada kedudukan 2.55 batu nautika barat Sungai Janggut di sini semalam.

Kesemua mereka termasuk dua warga Myanmar berusia 33 hingga 45 tahun itu ditangkap pada pukul 3.25 pagi ketika leka menangkap ikan di lokasi tersebut.

Pengarah Maritim Selangor, Kepten Maritim Abdul Muhaimin Muhammad Salleh berkata, pemeriksaan pihaknya mendapati bot tersebut dikendalikan seorang tekong tempatan bersama tiga kru termasuk dua lelaki asing.

"Semakan mendapati dua lelaki Myanmar itu tidak mempunyai dokumen pengenalan diri yang sah, permit kerja atau su-

rat kebenaran daripada Ketua Pengarah Perikanan untuk bekerja atas bot," katanya kepada pemberita semalam.

Menurut Abdul Muhaimin, kesemua nelayan itu dan hasil tangkapan dibawa ke Jeti Pasukan Polis Marin Pulau Indah untuk tindakan lanjut.

Kes disiasat mengikut Akta Perikanan 1985 kerana kesalahan melanggar syarat sah lesen dan menggajikan warga asing tanpa kebenaran. Siasatan turut dijalankan di bawah Akta Imigresen 1959/63.

"Pihak kami tidak akan berkompromi dengan mana-mana pelanggaran syarat sah lesen yang dibenarkan yang dikhuatiri menjejaskan keseimbangan ekosistem dan pendapatan nelayan yang menangkap ikan di kawasan perairan bawah lima batu nautika," kata beliau.

UTUSAN MALAYSIA	KOSMO!	THE STAR	NANYANG SIANG PAU	MUKA SURAT	TARIKH
BERITA HARIAN	SINAR HARIAN	THE SUN	ORIENTAL DAILY		
HARIAN METRO	NEW STRAITS TIMES	THE MALAY MAIL	PELBAGAI		
KATEGORI LIPUTAN: POSITIF		NEGATIF	NEUTRAL	5	8/1/25

Nelayan tamak 'tarik tepi'

Tekong bersama 3 pekerja bot nelayan ditahan bersama 150kg ikan langgar syarat sah lesen

Oleh Norzamira Che Noh
am@hmetro.com.my

Shah Alam

Seorang tekong bersama tiga pekerja bot nelayan kelas B ditahan dengan 150 kilogram hasil tangkapan ikan di kedudukan 2.55 batu nautika barat Sungai Jangcut, dekat Pulau Indah, semalam.

Pengarah Agensi Penguatkuasaan Maritim Malaysia (Maritim Malaysia) Selangor Kapten Abdul Muhaimin Muhammad Salleh berkata, tangkapan itu dilakukan pada jam 7.25 pagi oleh kapal maritim yang sedang melak-



HM/MSS

Maritim Malaysia tidak akan berkompromi terhadap mana-mana pelanggaran syarat sah lesen yang dibenarkan"

Abdul Muhaimin

sanakan rutin operasi di perairan Selangor.

"Semasa rondaan, kapal maritim mengesan bot nelayan kelas B berkenaan sedang leka melakukan aktiviti

menangkap ikan di kedudukan kurang lapan batu nautika dari daratan.

"Hasil pemeriksaan awal mendapati bot itu dikendalikan oleh seorang tekong warga tempatan berumur 41 tahun dan tiga pekerja, iaitu seorang warga tempatan berumur 38 tahun manakala dua lagi warga Myanmar masing-masing berumur 45 dan 33 tahun," katanya.

Beliau berkata, pemeriksaan lanjut mendapati dua kru warga asing itu gagal mengemukakan dokumen pengenalan diri yang sah dan permit kerja atau surat kebenaran dari Ketua Pengarah

Perikanan Malaysia untuk bekerja di atas bot berkenaan.

Katanya, semua mereka ditahan bersama hasil tangkapan ikan campur yang dianggarkan seberat 150 kilogram sebelum diiring ke Jeti Pasukan Polis Marin, Pulau Indah untuk siasatan lanjut.

"Kes disiasat mengikut Akta Perikanan 1985 kerana melanggar syarat sah lesen iaitu memunda atau melakukan aktiviti penangkapan ikan di bawah lapan batu nautika selain pemilik menggajikan warga asing tanpa kebenaran,"

"Kes juga disiasat mengikut Akta Imigresen 1959/63

kerana dua kru tidak mempunyai dokumen pengenalan diri yang sah," katanya.

Dalam pada itu, Abdul Muhaimin berkata, pihaknya menerima aduan mengenai kegiatan 'tarik tepi' yang mana sikap tamak segelintir pengusaha bot nelayan dikhuatiri boleh menjejaskan keseimbangan ekosistem serta mata pencarian nelayan tradisional yang bergantung hidup hanya di kawasan perairan di bawah lima batu nautika.

"Oleh itu, Maritim Malaysia tidak akan berkompromi terhadap mana-mana pelanggaran syarat sah lesen yang dibenarkan," katanya.

Bot nelayan yang ditahan Maritim Malaysia di Pulau Indah, Shah Alam.

13 orang dan tiga pekerja ditahan menangkap ikan di perairan bawah lapan batu nautika di Pulau Indah, Shah Alam.

UTUSAN MALAYSIA	✓	KOSMO!		THE STAR		NANYANG SIANG PAU		MUKA SURAT	TARIKH
BERITA HARIAN		SINAR HARIAN		THE SUN		ORIENTAL DAILY			
HARIAN METRO		NEW STRAITS TIMES		THE MALAY MAIL		PELBAGAI			
KATEGORI LIPUTAN: POSITIF			NEGATIF	✓	NEUTRAL			6	8/1/25

Spesies ikan terlarang mudah dibeli dalam talian

Oleh MOHAMAD HAFIZ YUSOFF BAKRI.
hafizyusoff@mediamulia.com.my

PETALING JAYA: Walaupun dikategorikan spesies larangan untuk diimport dan dimiliki oleh Jabatan Perikanan, beberapa jenis ikan asing masih dijual secara berleluasa dalam platform e-dagang dan media sosial.

Spesies ikan seperti *peacock bass*, *flower horn* dan *redtail catfish* dengan mudah boleh diperolehi dalam platform terbabit.

Dengan harga dari RM20 sehingga mencecah RM400 seekor, peminat ikan hiasan boleh mendapatkan spesies larangan ini dengan mudah tanpa sebarang sekatan.

Malah, spesies *aligator fish* yang berasal dari Hutan Amazon Amerika Selatan turut dijual secara meluas.

Utusan Malaysia difahamkan, masalah bermula apabila ada pengusaha atau pemilik ikan terbabit tidak mampu memelihara spesies berkenaan disebabkan beberapa faktor seperti kos makanan yang tinggi selain tidak mahu membelanya lagi disebabkan faktor tumbesaran yang cepat.

Mereka kemudiannya melepaskan ikan-ikan tersebut ke dalam sungai atau empangan tertentu.

Ini sekaligus memberi ancaman kepada ikan tempatan apabi-



PENGASAS Skwad Pemburu Ikan Asing (SPIA) Mohd. Haziq A. Rahman (paling kanan) bersama dua ahli skuad itu menunjukkan tangkapan ikan bandaraya di Sungai Kuyoh, berhampiran kawasan Rehat dan Rawat (RnR) Awan Besar dekat Kuala Lumpur, baru-baru ini.

la spesies berkenaan menjadikan sungai utama di Perak, Selangor dan Pahang sebagai habitat.

Di samping itu, tinjauan *Utusan Malaysia* di beberapa kedai akuarium sekitar ibu negara turut mendapati sejumlah spesies ikan bandaraya yang dibawa dari negara luar turut dijual.

Penjualan tanpa kawalan melibatkan ikan spesies invasif dari luar negara seperti ini sudah semestinya memberi ancaman kepada ikan tempatan seperti kelah, patin buah, tengas, seba-

rau atau kerai.

Malah, tidak keterlaluan jika dikatakan spesies invasif ini semakin menguasai habitat tempatan.

Apa yang menimbulkan persoalan adalah bagaimana spesies terlarang ini boleh dijual di pasaran terbuka termasuk menerusi TikTok dan juga platform e-dagang secara meluas pada masa kini.

Sama ada ia berpunca daripada penguatkuasaan yang lemah atau sikap tiada kesedaran dalam

kalangan peminat ikan hiasan.

Pembiakan ikan terlarang dalam ekosistem sungai negara boleh menyebabkan kemusnahan keseluruhan hidupan asal, selain memerlukan kos tinggi untuk 'memulihkan keadaan'.

Jabatan Perikanan mewartakan Peraturan Perikanan yang melarang mana-mana individu mengimport, menjual, memelihara atau menyimpan beberapa spesies ikan hidup kerana terlalu berbahaya kepada ekosistem sungai dan tasik.

UTUSAN MALAYSIA	/	KOSMO!		THE STAR		NANYANG SIANG PAU		MUKA SURAT	TARIKH
BERITA HARIAN		SINAR HARIAN		THE SUN		ORIENTAL DAILY			
HARIAN METRO		NEW STRAITS TIMES		THE MALAY MAIL		PELBAGAI			
KATEGORI LIPUTAN: POSITIF			NEGATIF	/	NEUTRAL			10	8/1/25



EMPAT nelayan ditahan dalam operasi di sekitar perairan berdekatan Sungai Janggut, Klang, semalam.

Empat nelayan dicekup tangkap 150 kilogram ikan secara haram

KLANG: Tindakan empat nelayan menangkap 150 kilogram (kg) ikan secara haram mengundang padah apabila dicekup pihak berkuasa kira-kira 2.55 batu nautika barat Sungai Janggut di sini, semalam.

Kesemua lelaki termasuk dua warga Myanmar berusia 33 hingga 45 tahun itu ditahan ketika menaiki sebuah bot nelayan tempatan, kira-kira pukul 3.25 pagi.

Penahanan dilakukan Agensi Penguatkuasaan Maritim Malaysia (Maritim Malaysia) Selangor itu turut merampas pelbagai ikan

campur di dalam bot tersebut.

Pengarah Maritim negeri, Kepten Maritim Abdul Muhaimin Muhammad Salleh berkata, perkara itu dikesan ketika pihaknya menjalankan rondaan rutin penguatkuasaan di sekitar perairan Selangor.

Menurutnya, rondaan mendapati sebuah bot kelas B1 melakukan aktiviti menangkap ikan kira-kira kurang lapan batu nautika dari daratan.

"Bot itu dikendalikan seorang tekong warga tempatan selain tiga kru termasuk dua lelaki

warga asing.

"Semakan mendapati dua lelaki Myanmar itu tiada dokumen pengenalan diri sah, permit kerja atau surat kebenaran Ketua Pengarah Perikanan untuk bekerja di atas bot berkenaan," katanya.

Katanya, pihaknya turut menerima banyak aduan daripada nelayan tradisional mengenai aktiviti 'tarik tepi'.

Sikap tamak segelintir pengusaha bot dikhuatiri menjejaskan keseimbangan ekosistem dan pendapatan nelayan yang di perairan bawah lima batu nautika.